

Belia berperanan besar memelihara, mengangkat martabat negara

Assalamu'alaikum
Warahmatullahi Wabarakatuh
Bismillaahir Rahmaanir Raheem

Alhamdulillah Rabbil 'Alameen,
Wabihiee Nasta'eenu 'Alaa Umuuriddunya
Wadden, Wassalaatu' Wassalaamu 'Ala
Asyarafil Mursaleen, Sayyidina
Muhammaddin, Wa'ala Aalihee
Wasahbihee Ajma'een, Waba'du.

ALHAMDULILLAH, beta bersyukur ke hadrat Allah Subhanahu Wata'ala kerana dengan limpah rahmat-Nya jua, dapatlah kita pada hari ini bersama-sama lagi berkumpul dalam perhimpunan Sambutan Hari Belia Kebangsaan Kali Kesembilan bagi tahun 2014. Beta sukacita mengucapkan Selamat Menyambut Hari Belia Kebangsaan 2014 kepada semua para belia di negara ini.

Para belia mempunyai peranan yang sangat besar dalam memelihara dan mengangkat martabat negara. Mereka juga adalah golongan paling berpotensi untuk mencorakkan bangsa dengan apa jua corak yang mereka mahu. Bukankah hampir 50 peratus dari jumlah penduduk negara ini terdiri daripada kaum belia? Jumlah yang sebesar ini merupakan satu *kuasa* tersendiri.

Kaum belia perlu menggunakan kelebihan ini untuk membina diri mereka sendiri dan juga masyarakat. Dengan kelebihan yang ada itu, mereka adalah mampu untuk terus berkembang, dengan merebut pelbagai peluang yang sentiasa terbuka luas di hadapan mereka. Peluang-peluang tersebut turut meliputi, seperti peluang menambah kebolehan dan kemahiran.

Kaum belia juga adalah agen kepada perubahan. Namun dalam perkara perubahan ini, semua kita, lebih-lebih lagi kaum belia adalah dikehendaki supaya lebih bijak dan berhati-hati dalam menilai dan memilih perubahan itu. Kerana bukanlah semua perubahan itu baik, malah ada yang memerlukan kita supaya mengelaknya, iaitu jika perubahan itu membawa impak tidak baik atau tidak selaras dengan aspirasi bangsa.

Sebelum membawa atau melahirkan sebarang perubahan, kaum belia dikehendaki untuk memiliki jati diri yang jelas, kukuh dan mantap. Ia juga mustahak untuk diisi dengan nilai-nilai agama dan budaya yang luhur, supaya kelak perubahan itu tidak dibayangi oleh elemen-elemen yang tidak diinginkan.

Jika sesuatu perubahan itu menampilkan kebatilan, maka perubahan seperti ini tidaklah dialu-alukan, kerana kemunculannya bukan membawa kebaikan tetapi sebaliknya mengundang kerosakan. Ini, sangat biasa terjadi di mana-mana, atas nama perubahan, kalau perubahan itu berunsur malapetaka, maka masyarakat yang menerimanya akan menderita jadinya.

Kita di Brunei, perlulah berhati-hati dengan perkara seumpama ini. Cari dan rancanglah perubahan yang membina, bukan perubahan yang merosak. Janganlah belajar atau mengambil dari mana-mana yang tidak bermanfaat untuk dipelajari, tetapi belajarlah dari mana dan kepada siapa yang



TITAH Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan Haji Hassanal Bolkiah Mu'izzaddin Waddaulah ibni Al-Marhum Sultan Haji Omar 'Ali Saifuddien Sa'adul Khairi Waddien, Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam pada Majlis Sambutan Hari Belia Kebangsaan Kali Ke-9 Tahun 2014, pada hari Rabu, 8 Zulkaedah 1435 Hijriah bersamaan 3 September 2014 Masihi, bertempat di Stadium Tertutup, Kompleks Sukan Negara Hassanal Bolkiah, Negara Brunei Darussalam.

patut dicontohi.

Inilah cara mengendalikan diri. Para belia mustahak memahami perkara ini. Mengendalikan diri itu bererti juga menguasai keadaan di mana yang perlu.

Inilah cabaran yang sangat sukar untuk dihadapi, iaitu cabaran Abad Ke-21 era globalisasi. Cabaran ini tidak pernah sunyi dari agenda memusnahkan kebenaran.

Di sinilah para belia tidak boleh memandang ringan sebarang cabaran, tetapi mustahak menghayati saranan tema Hari Belia Kebangsaan pada tahun ini 'Bersatu Menghadapi Cabaran Abad Ke-21'.

Sesungguhnya abad ini memang penuh dengan cabaran. Tidak siapapun yang boleh terlepas dari cabaran, sama ada cabaran itu membina atau meruntuh. Jika cabaran membina, ia wajar kita sambut dengan keghairahan, sementara jika cabaran itu meruntuh, maka kita adalah berkewajipan untuk menyambutnya dengan semangat menolak atau melawan, dalam makna, kita perlu berjaya menolak atau menggagalkannya. Jika kita berjaya menolak atau menggagalkan cabaran seperti ini, bererti kita adalah penyelamat: penyelamat diri sendiri, penyelamat masyarakat dan penyelamat negara.

Para belia mesti tampil menjadi wira keadaan. Corakkanlah keadaan itu dengan kebajikan. Biar ia *malar* tenteram dan

menyenangkan serta berhias dengan perpaduan, persefahaman, dan keharmonian.

Satu contoh bagus tentang perpaduan dan persefahaman, terdapat dalam acara-acara Kejohanan Bola Sepak Piala Hassanal Bolkiah Peringkat Belia. Melalui acara-acara ini kita dapat menyaksikan kumpulan belia negara-negara ASEAN dan Timor Leste sedang beraksi merealisasikan perpaduan dan persefahaman di antara mereka. Suasana seperti ini amatlah membanggakan dan malah menghiburkan.

Kita juga gembira, kerana kejohanan ini telah turut diiktiraf oleh Asian Football Confederation (AFC) dan ASEAN Football Federation (AFF) sebagai satu kejohanan bola sepak belia yang terunggul di rantau ini.

Ini tidak syak lagi adalah merupakan satu lagi pencapaian bagi agenda dunia 'Sukan untuk Keamanan dan Pembangunan' atau *Sports for Peace and Development*.

Untuk akhirnya, beta mengambil kesempatan, untuk mengucapkan setinggi-tinggi tahniah dan syabas kepada pasukan Tebuan Muda Negara Brunei Darussalam di atas mutu persembahan mereka yang baik, walaupun tidak dapat meneruskan sehingga ke pusingan berikutnya.

Sekian, Wabillahit Taufeq Walhidayah, Wassalamu 'Alaikum Warahmatullahi Wabarakatuh.

Mengasah bakat kepimpinan, keusahawanan belia

Oleh : Dk. Vivy Malessa Pg. Ibrahim
Foto : Hernie Suliana Haji Othman

BANDAR SERI BEGAWAN, Khamis, 4 September. - Menteri Kebudayaan, Belia dan Sukan, Yang Berhormat Pehin Orang Kaya Pekerma Laila Diraja Dato Seri Setia Awang Haji Hazair bin Haji Abdullah berkata, Festival Hari Belia (FHB) 2014 berjaya mengumpulkan para belia daripada pelbagai bidang kemahiran dan latar belakang melibatkan diri dengan tujuan semata-mata untuk mewujudkan kesatuan belia di negara ini ke arah mendukung Dasar Belia Negara dan

Wawasan Brunei 2035.

Penganjuran FHB itu, katanya, sangat bertepatan pada menyahut seruan titah Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam sempena Hari Belia Kebangsaan Yang Ke-9 Tahun 2014 baru-baru ini, dalam mana baginda menyeru agar para belia menggunakan potensi yang ada dalam diri mereka untuk membina diri mereka sendiri, masyarakat dan mencorakkan bangsa. Menteri Kebudayaan, Belia dan

Sukan berucap demikian semasa melancarkan FHB 2014, berlangsung di Stadium Tertutup, Kompleks Sukan Negara Hassanal Bolkiah, Berakas, di sini.

Yang Berhormat menjelaskan, daripada titah Kebawah Duli Yang Maha Mulia itu, dapatlah diertikan bahawa belia yang dinamik dan progresif itu ialah golongan belia yang sentiasa berbakti kepada raja, negara, bangsa dan agama.

Menurut Yang Berhormat, ke arah ini golongan belia perlu berpegang kepada peribahasa Melayu 'Hidup kayu biar berubah, Hidup manusia biar berjasa'.

Tambahnya, sebagai satu kuasa yang besar dan mempunyai kekuatan untuk memacu dan menjana perubahan, mereka juga perlu mempunyai keterampilan di segala bidang serta bijak dalam merancang dan mencapai cita-cita dan impian mereka.

Di samping itu, jelas Yang Berhormat, melalui festival berkenaan, golongan belia dapat mempamer dan mengongsikan bakat keusahawanan, kreativiti dan inovatif mereka di pelbagai bidang yang akan menyumbang kepada kelangsungan pembangunan dan kemajuan negara.

"Dalam waktu yang sama festival ini dapat dijadikan sebagai penunjuk aras atau *key performance indicator* bahawa golongan belia di negara ini tidak terlepas atau melengah-lengahkan pada mengambil dan memanfaatkan peluang-peluang yang diberikan kepada mereka pada menambah kebolehan dan kemahiran

mereka.

"Ini akan dapat memperkukuhkan keyakinan dan harapan yang diletakkan ke atas diri golongan belia bahawa mereka adalah pemangkin kepada kegemilangan dan kecemerlangan pembangunan bangsa dan golongan belia adalah sebagai penyelamat masyarakat dan negara di masa yang akan datang," ujar Yang Berhormat.

Yang Berhormat menambah, dengan adanya kesediaan dan persiapan yang ada dalam diri golongan belia, pemimpin-pemimpin dan generasi masa kini akan berasa lega dan tenteram bahawa masa depan negara dan bangsa akan terjamin dan selamat ditangani dan diteruskan oleh generasi muda yang serba berkebolehan dan penuh tanggungjawab yang diperkukuhkan dengan iman dan takwa.

Itu, katanya adalah bertepatan dengan ungkapan 'Jika kita hendak melihat masa depan sesebuah negara, lihatlah kepada belianya' dan 'Di atas bahu mereka diletakkan seribu harapan dan kepercayaan'.

Yang Berhormat juga menyentuh mengenai FHB yang dijadikan sebagai landasan gelanggang bagi para belia untuk mengasuh dan mengasah bakat kepimpinan dan keusahawanan mereka.

Selain itu, ia juga termasuk untuk menonjolkan ciri-ciri modal insan (*role model*) yang terdapat dalam diri mereka baik secara individu mahupun berkumpulan yang nantinya dapat membimbing dan mempengaruhi



MENTERI Kebudayaan, Belia dan Sukan semasa berucap pada majlis tersebut.



MENTERI Kebudayaan, Belia dan Sukan, Yang Berhormat Pehin Orang Kaya Pekerma Laila Diraja Dato Seri Setia Awang Haji Hazair bin Haji Abdullah meneliti salah satu produk busana dan kufi khat dari kumpulan pereka Iqlas Design pada festival tersebut.

rakan-rakan muda dan golongan belia yang lain bertepatan dengan konsep pembangunan belia 'Dari Belia Untuk Belia'.

Terdahulu, Menteri Kebudayaan, Belia dan Sukan menjelaskan, FHB 2014 itu merupakan salah satu program yang boleh melahirkan belia yang berdikari, mandiri dan bertanggungjawab kepada diri sendiri dan negara kerana festival berkenaan dihasratkan untuk mencalok dan membentuk sifat dalam para belia agar mereka menjadi belia yang berdikari dan patriotik yang sentiasa bersedia berkhidmat untuk masyarakat dan mencurahkan bakti kepada negara.

Pelbagai acara meriahkan Festival Hari Belia 2014

Oleh : Dk. Vivy Malessa Pg. Ibrahim
Foto : Hernie Suliana Haji Othman

BANDAR SERI BEGAWAN, Khamis, 4 September. - Festival Hari Belia (FHB) 2014 bertemakan 'Dari Belia Untuk Belia' anjuran Jabatan Belia dan Sukan (JBS) dan Battle Pro Marketing & Management Services dilancarkan, di Stadium Tertutup, Kompleks Sukan Negara Hassanal Bolkiah, Berakas, di sini.

Hadir selaku tetamu kehormat dan menyempurnakan pelancaran festival tersebut ialah Menteri Kebudayaan, Belia dan Sukan, Yang Berhormat Pehin Orang Kaya Pekerma Laila Diraja Dato Seri Setia Awang Haji Hazair bin Haji Abdullah.

Juga hadir ialah Timbalan Menteri Kebudayaan, Belia dan Sukan, Yang Mulia Datin Paduka Dayang Hajah Adina binti Othman; Setiausaha Tetap Kementerian Kebudayaan, Belia dan

Sukan (KKBS), Dato Paduka Awang Haji Mohd. Hamid bin Haji Mohd. Jaafar; Timbalan Setiausaha Tetap KKBS, Awang Haji Mohd. Noor Jusmin bin Haji Abdul Samad; Pengarah Belia dan Sukan, Awang Haji Abdul Malik bin Haji Mohammad yang juga selaku Pengerusi festival berkenaan; Pengurus Battle Pro Marketing & Management Services, Awang Haji Syed Anayatullah Shah juga selaku Ketua Penyelaras Aktiviti FHB 2014, pegawai-pegawai kanan KKBS dan para jemputan khas.

Majlis dimulakan dengan bacaan Surah Al Faatihah dan doa selamat oleh Awang Haji Abdul Halim bin Haji Fuad diikuti ucapan perasmian oleh tetamu kehormat majlis.

Pada majlis tersebut tetamu



kehormat juga menyaksikan kegiatan dan aktiviti FHB 2014 yang diadakan selama empat hari mulai 4 hingga 7 September sebagai salah satu acara sampingan sambutan Hari Belia Kebangsaan Ke-9 Tahun 2014 itu.

Antara kegiatan yang akan diadakan adalah Malam Cinta Allah dan Rasulullah Sallallahu Alaihi Wasallam; Forum Belia; persembahan berbentuk akuostik; kebudayaan dan keagamaan; pertunjukan 'martial art'/seni bela diri 7; pertandingan kereta Tamiya dan *futsal is fun*; pertunjukan kereta, jualan bazar dan keusahawanan belia; peraduan mewarna untuk kanak-kanak; *bouncer*; menunggang kuda; *face painting*; henna; *free stylers pannapannapanna* dan *ultimate Frisbee* termasuk gerai jualan dan makanan yang disertai oleh para belia.

FHB berkenaan dibukakan untuk kunjungan orang ramai dengan percuma bermula pukul 10.00 pagi hingga 10.00 malam.

MENTERI Kebudayaan, Belia dan Sukan, Yang Berhormat Pehin Orang Kaya Pekerma Laila Diraja Dato Seri Setia Awang Haji Hazair bin Haji Abdullah merasmikan Festival Hari Belia (FHB) 2014.



FHB 2014 mengumpulkan belia-belia yang berkecimpung dalam perniagaan kecil-kecilan dan juga aktif dalam industri kreatif.



ANTARA aktiviti sampingan di sepanjang FHB 2014 ialah tunjuk cara membuat dasar dan juga cara menapah sinjang.